

# 山西社会主义学院 | 学报

JOURNAL OF SHANXI INSTITUTE OF SOCIALISM



ISSN 1008-9012



山西省一级（优秀）期刊  
全国社院系统优秀学报  
中国期刊网收录期刊  
中国学术期刊（光盘版）收录期刊  
中国学术期刊综合评价数据库来源期刊  
中国核心期刊（遴选）数据库收录期刊  
万方数据—数字化期刊群收录期刊

民主 爱国

求实 团结

2023.1

总第133期

NO.1 2023 Serial No.133

定价：12.00元

万方数据

.....

# 目录 CONTENTS

2023 年第 1 期 总第 133 期

---

---

---

## 本刊特稿

- 5 马克思主义宗教观中国化的历史生成、原则遵循与实践进路 ..... 袁璐 杨威
- 

## 人民政协研究

- 17 市县政协践行全过程人民民主的路径探析  
——基于“人民政协为人民”理念的思考 ..... 张婷
- 

## 政党制度研究

- 24 政治文明新形态视域下中国新型政党制度研究 ..... 秦佳宇
- 

## 参政党建设研究

- 31 建立健全民主党派内部监督机制研究 ..... 刘国强

---

# 山西社会主义学院 | 学报

JOURNAL OF SHANXI INSTITUTE OF SOCIALISM

---

---

## 民族宗教研究

- 38 中华民族共同体意识理论引领新时代民族工作实践研究·····张 然  
44 坚持我国宗教中国化方向的文化引领及其理论建构·····汪 倩
- 

## 统战理论与实践

- 53 高校党外知识分子思想政治引领制度化研究·····金更兴 周 叶  
63 商会在大统战工作格局中的价值意蕴与作用实现·····任晓春 贾 璐
- 

## 中华文化研究

- 70 墨子政德思想及其时代价值·····郑秀芹 张昌林

---

---

本刊所发表的文章由“中国期刊网”“中国学术期刊(光盘版)”“中国学术期刊综合评价数据库”等全文收录,如作者不同意收录,请在来稿时声明,我们将作适当处理。

## Main Contents

5. Historical formation, principal path and practicing route of the Sinicization of Marxist religious view. .... *Yuan Lu Yang Wei*
17. Analyze the path that Municipal and Prefectural Political Consultative Conference practicing the whole process people' s democracy.  
——Based on the thought of the concept “people’ s political consultative conference is for people” . .... *Zhang Ting*
24. Study of the new political party system in China under the vision of the new form of political civilization. .... *Qin Jiayu*
31. Study of building and perfecting inner supervising mechanism of democratic parties.  
..... *Liu Guoqiang*
38. Practice of leading the ethnic work in the new age by the theory of sense of community for the Chinese nation. .... *Zhang Ran*
44. Insisting on the cultural guidance and theoretical construction of the principle of developing religions in our country in the Chinese context. .... *Wang Qian*
53. Study of institutionalizing the leading of non-Party intellectuals’ ideology and politics.  
..... *Jin Gengxing Zhou Ye*
63. The value, implication and function implement of chamber of commerce in united front work pattern. .... *Ren Xiaochun Jia Lu*
70. Mo-tse’ s politics and virtue thought and its modern value  
..... *Zheng Xiuqin Zhang Changlin*



春色 布面油画 80cm x 60cm 2020 黄驱胜